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Preface

Our society today demands from the practicing civil engineer appropriate answers to the
questions which daily confront us. Solutions are required for our built-up environment,
which are able to withstand the forces of nature but which, at the same time, remain in

harmony with nature. Our Association accepts this challenge with enthusiasm and convic-
tion, on the occasion of its Congress "Challenges to Structural Engineering".

The Finnish Group of IABSE together with the Association of Finnish Civil Engineers have
invited our Association to hold its 13th Congress in Helsinki, Finland, from June 6 to 10,
1988. We believe that the natural, cultural and technical environment in Helsinki and in

Finland offer ideal conditions for a perfect development of our big quadrennial event.

The technical programme has been prepared by a Scientific Committee under the chair-
manship of Professor A. Sarja. The present Congress Report contains the contributions
of the participants to the different themes. Besides Plenary Sessions and Seminars, the
technical programme offers poster sessions, a film programme, a design Workshop, a
commercial exhibition and technical Visits. A Post-Congress Report will be mailed later
on to the participants including the lectures of the invited Speakers, the posters, edited
discussions and the result of the design-workshop.

The Organizing Committee, under the Chairmanship of Mr. J. Nieminen, has taken care
of the logistic support of the event giving particular attention to the preparation of a social
and cultural programme of great value. Together with our Finnish hosts we wish all

participants and their families a memorable and interesting Congress in Helsinki in June 1988.

Zürich, May 1988 Prof. Hans von Gunten
President of IABSE
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Vorwort

Die heutige Gesellschaft verlangt vom konstruktiv tätigen Bauingenieur immer gebietender

Antworten auf Fragen, mit denen wir täglich konfrontiert werden. Es werden Lösungen
verlangt für unsere gebaute Umwelt, die einerseits den Einwirkungen und Gewalten der
Natur widerstehen, die aber andererseits mit dieser gleichen Natur in Harmonie stehen
muss. Unsere Vereinigung nimmt diese Herausforderung mit Begeisterung und Ueber-
zeugung, anlässlich des Kongresses "Herausforderungen an den konstruktiven
Ingenieurbau", an.

Die Finnische Gruppe der IVBH hat, zusammen mit dem Finnischen Bauingenieur-Verein,
unsere Vereinigung eingeladen, den 13. Kongress in Helsinki, Finnland, vom 6.-10. Juni
1988 durchzuführen. Wir glauben, dass die Natur-, Kultur- und technische Umwelt in
Helsinki und in Finnland ideale Bedingungen anbieten für einen reibungslosen Ablauf unserer
grossen vierjährlichen Veranstaltung.

Das technische Programm des Kongresses wurde von einem wissenschaftlichen Komitee
unter der Leitung von Herrn Prof. A. Sarja ausgearbeitet. Der vorliegende Kongressbericht
enthält die Beiträge der Teilnehmer zu den verschiedenen Themen. Das technische
Programm umfasst neben den Plenarsitzungen und Seminarien auch Postersessions,
Filmvorführungen, einen Entwurfs-Workshop, eine Ausstellung und technische Besichtigungen.

Ein Schlussbericht wird später den Teilnehmern zugesandt, beinhaltend die Vorträge
der eingeladenen Referenten, die Posters, die Zusammenfassung der Diskussionen und
die Ergebnisse des Entwurf-Workshops.

Ein Organisationskomitee unter der Leitung von Herrn J. Nieminen hat die logistische Führung

der Veranstaltung übernommen und seine ganz besondere Aufmerksamkeit der
Vorbereitung eines kulturellen und sozialen Programms hohen Niveaus gewidmet. Mit unseren

finnischen Gastgebern wünschen wir allen Teilnehmern und deren Familien einen
unvergessenen und interessanten Kongress in Helsinki im Juni 1988.

Zürich, im Mai 1988 Prof. Dr. Hans von Gunten
Präsident der IVBH



Leere Seite
Blank page
Page vide


	...

